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Protokół Nr XXVIII/2013 

z XXVIII sesji Rady Gminy Bolimów, która odbyła się  

w dniu 25 stycznia 2013 roku w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy w Bolimowie 

 

Otwarcie obrad   - godz. 12.25 

Zakończenie obrad  - godz. 14.00 

Ustawowa liczna radnych - 15-tu 

Liczba radnych obecnych - 11-tu 

 

W sesji uczestniczyli radni według załączonej do protokołu listy obecności (załącznik nr 1). 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

- Bogusiewicz Mariusz 

- Frąsiak Marcin 

- Zwoliński Artur 

- Szulc Marek 

 

Ponadto w obradach udział wzięli: 

- Wójt Gminy – Stanisław Linart  

- zastępca Wójta Gminy – Jan Hubert 

- Skarbnik Gminy – Krystyna Pilaszek 

- Sekretarz Gminy – Andrzej Czarnota 

- sołtysi gminy Bolimów 

- Katarzyna Żyszkowska – Łódzki Ośrodek Doradztwa Rolniczego Rejon Skierniewice 

- pracownicy Urzędu Gminy i kierownicy jednostek organizacyjnych: 

- Kierownik Obsługi Gospodarki Komunalnej – Jacek Paprocki 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bolimowie – Janina Werle 

- Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bolimowie – Irena Śmigiera – Milewska 

- Podinspektor Referatu Gospodarki, Rozwoju Gospodarczego i Promocji – Katarzyna 

Marusiak 

- przedstawiciele lokalnej prasy 

- „Głos Skierniewic” – Michał Nowacki 

- „Nowy Łowiczanin” – Marcin Kucharski 

 

(załącznik nr 2 – lista sołtysów, załącznik nr 3 – lista osób zaproszonych) 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, powitanie uczestników i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Omówienie i przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Bolimów, która odbyła się w dniu 28 grudnia 2012 

roku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bolimów na 

lata 2013-2021. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Bolimów, fragment obszaru wsi Humin. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Bolimów na stałe obwody głosowania oraz ustalenie 

ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

8. Przedstawienie i zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Bolimów na 2013 rok: 

a) Komisji Rewizyjnej, 

b) Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, Sportu i Turystyki, 

c) Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzegania Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego. 

9. Omówienie i zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Bolimów na 2013 rok. 

10. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami Rady Gminy. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
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13. Zamknięcie sesji. 

 

Streszczenie przebiegu obrad: 

 

Ad. pkt 1 

 Przewodniczący Rady Gminy Janusz Łukawski o godz. 12.25 otworzył XXVIII sesję Rady 

Gminy Bolimów oraz powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu sesji. Na podstawie listy obecności 

stwierdził, że w obradach uczestniczy 11-tu radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy 

wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji i 

uchwał. 

 

Ad. pkt 2 

 W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady Janusz Łukawski przedstawił porządek 

obrad, który otrzymali radni. 

 Wójt Stanisław Linart wystąpił z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad dwóch 

dodatkowych punktów dotyczących uchwał o nowym systemie odbierania odpadów komunalnych. 

Wójt Gminy poinformował o tym, że w stosunku do uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy oraz uchwały w sprawie wzoru deklaracji, które zostały przyjęte 

uchwałami Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2012 roku, Wojewoda Łódzki miał wątpliwości. W 

związku z tym należy uchylić te uchwały i podjąć nowe uwzględniające zastrzeżenia Wojewody. 

 Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek sesji uwzględniający powyższą zmianę w 

następującym brzmieniu: 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Bolimów, która odbyła się w dniu 28 grudnia 2012 

roku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bolimów na 

lata 2013-2021. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Bolimów, fragment obszaru wsi Humin. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Bolimów na stałe obwody głosowania oraz ustalenie 

ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Bolimów. 

10. Przedstawienie i zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Bolimów na 2013 rok: 

a) Komisji Rewizyjnej, 

b) Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, Sportu i Turystyki, 

c) Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzegania Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego. 

11. Omówienie i zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy Bolimów na 2013 rok. 

12. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami Rady Gminy. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 

15. Zamknięcie sesji. 

 W przeprowadzonym głosowaniu za przyjęciem porządku sesji radni obecni w liczbie 11-tu 

opowiedzieli się jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 3 

 Przewodniczący Rady Gminy Janusz Łukawski poinformował, że protokół z XXVII sesji 

Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2012 roku był wyłożony do wglądu dla radnych na sali obrad. 

Przewodniczący zapytał, czy radni mają jakieś uwagi lub zastrzeżenia do protokołu. 

 Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie było. Radni w przeprowadzonym głosowaniu przyjęli 

protokół z poprzedniej sesji jednogłośnie – 11-tu radnych „za”. 
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Ad. pkt 4 

 W przedmiotowym punkcie Wójt Gminy Stanisław Linart poinformował, że co roku 

przyjmowany jest budżet na rok następny. Kiedyś była możliwość podjęcia uchwały w sprawie 

budżetu do końca marca, teraz do końca stycznia. Wójt stwierdził, że w tym roku przychodzi nam 

realizować budżet przy pewnym kryzysie gospodarczym, ale także przy wzroście potrzeb. Wójt 

Gminy wyjaśnił, że w miarę możliwości wszystkie potrzeby zostały zabezpieczone w budżecie. 

Zaznaczył, że w budżecie nie jest zaplanowana droga w Wólce Łasieckiej, ale po pewnych 

obliczeniach może uda się to zrealizować. Wójt poinformował radnych, że budżet nie jest sztywny i w 

miarę potrzeb będzie można wprowadzać zmiany. 

 Skarbnik Gminy Krystyna Pilaszek wyjaśniła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa to nic 

innego jak plan długu i spłat zobowiązań. Skarbnik poinformowała, że należy zmienić wieloletnią 

prognozę, ponieważ w 2012 roku zaciągnięto kredyt w wysokości 200.000,00 zł, a nie jak planowano 

400.000,00 zł. Wyjaśniła, że poza tym w prognozie nic się nie zmieniło. Następnie Skarbnik Gminy 

odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Janusz Łukawski odczytał 

uchwałę oraz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. Uchwała została przyjęta jednogłośnie – 

11-tu radnych „za”. 

(Uchwała Nr XXVIII/154/2013 Rady Gminy Bolimów w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bolimów na lata 2013-2021 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. pkt 5 

 W tym punkcie Skarbnik Gminy Krystyna Pilaszek poinformowała, że przedstawiony w 

listopadzie projekt budżetu nie uległ zmianie. Następnie Skarbnik Gminy z projektu uchwały 

odczytała dochody i wydatki budżetu, zaplanowane kwoty do spłaty wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań oraz jakie rezerwy tworzy się w budżecie. Odczytała jakie jest zadłużenie gminy oraz ile 

środków przekazywanych jest na szkoły w Bolimowie. Krystyna Pilaszek wyjaśniła, że zaplanowane 

dochody są mniejsze niż te, które były zaplanowane w 2012 roku, ale to ze względu na zmniejszone 

subwencje. Poinformowała także, że w budżecie nie ma zaplanowanych żadnych środków unijnych. 

Następnie Skarbnik Gminy odczytała pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

projektu budżetu. 

 Następnie Wiktor Tarmanowski, w imieniu strażaków, zwrócił się z wnioskiem, aby środki 

bieżące zaplanowane na straże pożarne zmienić na środki przekazywane w formie dotacji. Wyjaśnił, 

że wystąpiła taka potrzeba, ponieważ straże pożarne chcą pozyskać środki z zewnątrz i faktury nie 

mogą być wystawiane na gminę. Wiktor Tarmanowski zaznaczył, że straże będą rozliczać się z gminą 

na podstawie faktur. 

 Przewodniczący Rady zarządził przeprowadzenie głosowania w sprawie wystosowanego 

wniosku. W wyniku głosowania wniosek przyjęto jednogłośnie – 11-tu radnych „za”. 

 Radny Roman Jodłowski zapytał, czy Ochotnicza Straż Pożarna w Bolimowie także została 

ujęta w tym planie. 

 Wiktor Tarmanowski poinformował, że straż pożarna w Bolimowie idzie osobnym torem, 

dostaje środki z zewnątrz i od sponsorów. Radny powiedział, że pozostałe straże pożarne chcą 

pozyskać środki z zewnątrz w formie dotacji i dlatego z gminy też potrzebna jest dotacja. 

 Wójt Gminy Stanisław Linart wyjaśnił, że pieniądze dla straży w Bolimowie zostają w 

budżecie gminy, tylko forma przekazania będzie inna. 

 Wiktor Tarmanowski poinformował, że dla straży pożarnej w Ziąbkach także zostaną 

zabezpieczone jakieś środki, żeby im pomóc. Wyjaśnił, że ta straż w tym momencie nie może sama 

wystąpić o środki z zewnątrz, ponieważ dopiero załatwiają formalności, takie jak NIP, REGON. 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę i zarządził głosowanie. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie – 11-tu radnych „za”. 

(Uchwała Nr XXVIII/155/2013 Rady Gminy Bolimów w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 

2013 rok stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. pkt 6 

Podinspektor Referatu Gospodarki, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Katarzyna Marusiak 

poinformowała, że Wojewoda Łódzki rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 3 grudnia 2012 roku 

uchylił zmiany planu, które zostały zatwierdzone przez Radę Gminy uchwałą z dnia 26 października 

2012 roku. Katarzyna Marusiak wyjaśniła, że Wojewoda zarzucił nam nie objęcie opracowaniem 
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obszaru lokalizacji turbiny wiatrowej łącznie z obszarem strefy o ograniczonym zagospodarowaniu. 

Powoduje to potrzebę ponowienia procedury sporządzania planu miejscowego. Podinspektor Referatu 

poinformowała, że zwiększa się obszar opracowania o tą strefę o ograniczonym zagospodarowaniu. 

W związku z brakiem uwag do uchwały Przewodniczący Rady Janusz Łukawski odczytał 

uchwałę i zarządził głosowanie nad jej przyjęciem. Uchwała została przyjęta jednogłośnie – 11-tu 

radnych „za”. 

(Uchwała Nr XXVIII/156/2013 Rady Gminy Bolimów w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Bolimów, fragment obszaru wsi 

Humin stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. pkt 7 

Sekretarz Gminy Andrzej Czarnota wyjaśnił, że Rada Gminy uchwałą z dnia 26 października 

2012 roku dokonała podziału gminy na okręgi wyborcze. Zgodnie z ustawą – Kodeks wyborczy – rady 

gmin są zobowiązane do dokonania podziału na stałe obwody głosowania w terminie 3 miesięcy od 

dnia podziału gminy na okręgi wyborcze. Sekretarz Gminy poinformował, że tylko miejscowość 

Humin -  Dobra Ziemskie zmieniła numer obwodu głosowania z 2 na 3. W wyniku tej zmiany nastąpi, 

także zmiana siedziby obwodowej komisji wyborczej, która wcześniej miała swoją siedzibę w Szkole 

Podstawowej w Huminie, a teraz będzie w budynku byłej Szkoły Podstawowej w Kurabce. 

W związku z brakiem uwag do uchwały Przewodniczący Rady odczytał uchwałę i zarządził 

głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie – 11-tu radnych „za”. 

(Uchwała Nr XXVIII/156/2013 Rady Gminy Bolimów w sprawie podziału Gminy Bolimów na stałe 

obwody głosowania oraz ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych 

stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. pkt 8 

  Sekretarz Gminy Andrzej Czarnota poinformował, że w grudniu na sesji były podejmowane 

uchwały dotyczące gospodarki odpadami komunalnymi, z czego dwie uchwały zostały 

zakwestionowane przez Wojewodę Łódzkiego. Wątpliwości są m.in. do uchwały w sprawie wzoru 

deklaracji. Sekretarz Gminy wyjaśnił, że Wojewoda ma zastrzeżenia do zapisu w rubryce H i 

stwierdził, że ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach nie przewiduje możliwości 

odebrania oświadczenia od właścicieli nieruchomości pod rygorem odpowiedzialności karno-

skarbowej. Poza tym Wojewoda Łódzki miał wątpliwości, co do zawarcia w deklaracji wyjaśnienia 

pojęć. Andrzej Czarnota poinformował, że po rozmowie z prawnikiem Wojewody Łódzkiego 

zdecydowaliśmy uchylić poprzednią uchwałę i podjąć nową uwzględniającą zastrzeżenia Wojewody. 

 W związku z brakiem uwag do uchwały Przewodniczący Rady odczytał uchwałę i zarządził 

głosowanie. W wyniku głosowania uchwała została przyjęta – 10-ciu radnych „za”. Radny Stanisław 

Cwalina wstrzymał się od głosu. 

(Uchwała Nr XXVIII/158/2013 Rady Gminy Bolimów w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik do protokołu)  

 

Ad. pkt 9 

 Sekretarz Gminy Andrzej Czarnota poinformował, że drugą uchwałą, do której Wojewoda 

Łódzki miał wątpliwości jest uchwała w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku. 

Wojewoda Łódzki wyraził swoje wątpliwości, co do powtarzania definicji zawartych już w ustawie i 

stwierdził, że są one zbyt liczne. Wojewoda stwierdził, że Rada Gminy nie została upoważniona do 

regulowania materii dotyczącej przyłączania nieruchomości do kanalizacji oraz odstępstw od tego 

obowiązku, obowiązku postępowania z padłymi zwierzętami, a także zakazu transportu słomy, siana 

po drogach publicznych bez zabezpieczenia, odstępstw od tego zakazu oraz obowiązku uprzątnięcia 

drogi zanieczyszczonej tymi materiałami. Sekretarz Gminy poinformował, że w związku z tymi 

zastrzeżeniami przedstawiony został nowy projekt uchwały. 

 W związku z brakiem uwag do uchwały Przewodniczący Rady odczytał uchwałę i zarządził 

głosowanie. Uchwała została przyjęta – 10-ciu radnych „za”. Radny Stanisław Cwalina wstrzymał się 

od głosu.   

(Uchwała Nr XXVIII/159/2013 Rady Gminy Bolimów w sprawie zatwierdzenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bolimów stanowi załącznik do protokołu) 
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Ad. pkt 10 

 W przedmiotowym punkcie zostały przedstawione plany pracy stałych komisji Rady Gminy 

Bolimów na 2013 rok. 

 Plan pracy Komisji Rewizyjnej został przedstawiony przez radnego Wiktora 

Tarmanowskiego. Następnie Przewodniczący Rady Janusz Łukawski zarządził głosowanie nad 

zatwierdzeniem planu. Plan został zatwierdzony jednogłośnie – 11-tu radnych „za”.  

(plany pracy Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu) 

 Plan pracy Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Czarnota. Następnie Przewodniczący Rady Janusz Łukawski 

zarządził głosowanie nad zatwierdzeniem planu. Plan został zatwierdzony jednogłośnie – 11-tu 

radnych „za”.  

(plan pracy Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik do 

protokołu) 

 Plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzegania Porządku i Bezpieczeństwa 

Publicznego przedstawił Przewodniczący Komisji Roman Jodłowski. Następnie Przewodniczący Rady 

Janusz Łukawski zarządził głosowanie nad zatwierdzeniem planu. Plan został zatwierdzony 

jednogłośnie – 11-tu radnych „za”.  

(plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzegania Porządku i Bezpieczeństwa 

Publicznego stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. pkt 11 

 W przedmiotowym punkcie Wiceprzewodniczący Rady Wiktor Tarmanowski przedstawił 

plan pracy Rady Gminy na 2013 rok. Następnie Przewodniczący Rady Janusz Łukawski zarządził 

głosowanie nad zatwierdzeniem planu. Plan pracy został zatwierdzony jednogłośnie – 11-tu radnych 

„za”. 

(plan pracy Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. pkt 12 

 W przedmiotowym punkcie Wójt Gminy Stanisław Linart poinformował, że cały urząd 

wykonuje swoje zadania statutowe. Poinformował także, że Referat Finansowy wystosował pismo do 

sołtysów, że w terminie do 28 lutego będą zbieranie wnioski o zwrot akcyzy za okres od 1 sierpnia 

2012 roku do dnia 31 stycznia 2013 roku. Następnie poprosił kierowników o przedstawienie 

informacji z działalności między sesjami. 

 W zastępstwie Kierownika Referatu Gospodarki, Rozwoju Gospodarczego i Promocji 

informację z działalności referatu przedstawiła Katarzyna Marusiak – podinspektor. Katarzyna 

Marusiak poinformowała, że: 

- został ogłoszony i rozstrzygnięty przetarg na sprawowanie opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

domowymi z terenu gminy Bolimów; wpłynęła jedna oferta od Pana Longina Siemińskiego, z którym 

dotychczas współpracowaliśmy, w tej chwili przygotowywane są dokumenty do podpisania umowy, 

- ogłoszono przetarg na przebudowę drogi w miejscowości Wola Szydłowiecka, oferty można składać 

w terminie do 7 lutego, 

- wpłynęły uwagi do wniosku dotyczącego remontu i wyposażenia świetlic wiejskich w 

Łasiecznikach, Woli Szydłowieckiej i w Ziąbkach, uwagi zostały poprawione i przekazane do Urzędu 

Marszałkowskiego, 

- z okazji obchodów 150 rocznicy wybuchu Powstania Styczniowego przygotowujemy broszurę 

informacyjną na temat Powstania Styczniowego na terenie gminy Bolimów, 

- nabyliśmy w drodze komunalizacji 2 działki w Bolimowie oraz 2 działki w Ziemiarach, 

- zakończono przyjmowanie wniosków dotyczących zbiórki odpadów zawierających azbest, jesteśmy 

na etapie przygotowywania wniosku o dofinansowanie do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej,  

- można jeszcze zgłaszać się w sprawie odbioru folii po nawozach i kiszonkach, 

- poza tym prowadzone są bieżące sprawy referatu gospodarki. 

 

 Następnie informację z działalności przedstawił Jacek Paprocki Kierownik Obsługi 

Gospodarki Komunalnej. Poinformował, że przeprowadzono akcję czyszczenia studzienek w 

Bolimowie. Kierownik poinformował o awarii sieci wodociągowej przy Szkole Podstawowej w 

Kęszycach. Szkoła przez 24 godziny nie miała wody, ale uzyskaliśmy pomoc strażaków, którzy 
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dostarczyli wodę do szkoły. Odnośnie akcji odśnieżania Jacek Paprocki poinformował, że mamy ok. 

50 km dróg, które są w naszym utrzymaniu. Wyjaśnił, że działamy w oparciu o dwie jednostki 

odśnieżające – Ochotnicza Straż Pożarna w Bolimowie oraz część odśnieża Pan Jarosław Salamon. 

Kierownik stwierdził, że przez 4 godziny jednostki te są w stanie odśnieżyć wszystkie drogi. Jednak 

najważniejszy jest dowóz dzieci do szkoły, dlatego ośnieżanie zaczyna się od tych dróg, którymi 

jeździ autobus. Następnie ośnieżane są drogi tam, gdzie odbywa się odbiór mleka, a następnie dopiero 

drogi, którymi jest dojazd do gospodarstw rolnych. Kierownik poinformował także, że trwa 

malowanie pomieszczenia w Gminnym Ośrodku Kultury. 

 Radny Tadeusz Ambroziak poprosił, aby odśnieżyć dojazd do Pani Letkiej mieszkającej za 

byłą Spółdzielnią Rolniczo – Przemysłową w Łasiecznikach. 

 Radny Stanisław Cwalina stwierdził, że należałoby wywieść śnieg zalegający na kawałku 

drogi między rynkiem a szkołą w Bolimowie. Wyjaśnił, że w normalnych warunkach jest tam wąsko, 

a teraz zalegające hałdy powodują trudny przejazd i przejście. Radny zauważył, że w takiej sytuacji 

właściciele chyba nie dadzą sobie rady z odśnieżeniem tego kawałka. 

 Radna Marianna Strożek także stwierdziła, że należy wywieść zalegający śnieg na tym 

fragmencie, bo później przy roztopach będzie tam bardzo dużo wody. 

 Wójt Gminy Stanisław Linart poinformował, że ten fragment drogi to droga powiatowa, ale 

jakoś musimy sobie z tym poradzić. Wyjaśnił, że były w tej sprawie rozmowy z Marianem Stasikiem 

Kierownikiem Wydziału Dróg Starostwa Powiatowego w Skierniewicach. 

 Sołtys wsi Łasieczniki Henryk Owczarek zapytał Kierownika Jacka Paprockiego jakie są 

godziny włączania oświetlenia, bo z jego obserwacji wynika, że są różne godziny. 

 Jacek Paprocki poinformował, że teraz postarają się ustawić włączanie oświetlenia wszędzie w 

tym samym czasie. 

 

 Następnie informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła 

Kierownik Janina Werle. Kierownik poinformowała, że: 

- w tym okresie zimowym GOPS głównie skupiony jest na pomocy dla podopiecznych, aby mogli 

przetrwać zimę, 

- został złożony wniosek o płatność dotyczący wniosku z ubiegłego roku pn. „Możesz wszystko jeśli 

tylko chcesz”,   

- został złożony wniosek aplikacyjny o dofinansowanie projektu systemowego na 2013 rok pn. 

„Możesz wszystko jeśli tylko chcesz”, 

- GOPS sfinansował dwa pogrzeby swoich podopiecznych. 

 

 Następnie informację z działalności Gminnego Ośrodka Kultury przedstawiła Dyrektor 

Irena Śmigiera – Milewska. Kierownik GOK-u poinformowała, że: 

- 13 stycznia odbył się II na terenie gminy Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, było 19 

wolontariuszy i udało się zebrać z puszek i licytacji 7.853,74 zł, 

- 17 stycznia rano zorganizowano spektakl teatralny dla dzieci najmłodszych, a popołudniu odbył się 

wykład w ramach Uniwersytetu III Wieku - prelekcję wygłosił dr Zbigniew Sitkowski oraz wystąpił 

chór z Bolimowa, 

- 23 stycznia w ramach Dyskusyjnego Klubu Książki odbyło się spotkanie autorskie z Katarzyną 

Enerlich,  

- są jeszcze miejsca na wyjazd do teatru muzycznego na operetkę w dniu 15 lutego, 

- GOK jest na etapie wydania widokówki związanej z 150 rocznicą Powstania Styczniowego, 

- 7 lutego nastąpi otwarcie wystawy „Powstanie Styczniowe 1863 - 150. rocznica”, 

- 10 lutego odbędzie się rajd pod pomnik Powstania Styczniowego w Joachimowie – Mogiłach, który 

organizowany jest przez PTTK w Łowiczu, odbędzie się także inscenizacja bitwy organizowana przez 

Stowarzyszenie Inicjatywa Ziemi Bolimowskiej. W ramach tego o godz. 10.00 planowane jest także 

przejście z Bolimowa na pieszo pod pomnik w Joachimowie – Mogiłach. 

 Poza tym Kierownik Irena Śmigiera - Milewska poinformowała, że wszystkie informacje 

znajdują się w GOK-u, są wydrukowane na małych karteczkach można wziąć i zapoznać się z 

propozycjami. 

 

 Następnie Wójt Gminy Stanisław Linart poinformował, że pierwszą czynnością w tym roku 

było powołanie zastępcy Jana Huberta.  Poza tym Wójt poinformował, że 
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- 3 stycznia odbyło się spotkanie w Lokalnej Grupie Działania „Echo Puszczy Bolimowskiej”, na 

którym rozpatrywane były wnioski z małych projektów, 

- 9 stycznia był ze strażakami na spotkaniu w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w sprawie pomocy w zakupie wozu strażackiego, 

- 21 stycznia był z wizytą w Skierniewicach, żeby podpatrzeć jak tam funkcjonuje spółka komunalna 

„Energetyka Cieplna Sp. z o.o.”, 

- 23 stycznia odbyło się walne zebranie Gminnej Spółki Wodnej. 

 Poza tym Wójt poinformował, że podtrzymuje kontakt z chińską grupą, która być może będzie 

chciała zainwestować na naszym terenie. 

 

 Następnie głos zabrał zastępca Wójta Jan Hubert, który poinformował, że otrzymał propozycję 

od Wójta, aby zostać zastępcą, więc musiał zrezygnować z funkcji prezesa w Towarzystwie 

Oświatowym Gminy Bolimów. Stwierdził, że stowarzyszenie zostało w bardzo dobrej kondycji. Jan 

Hubert poinformował, że chce, aby była ścisła współpraca z dyrektorkami szkół w Bolimowie, która 

została już podjęta oraz współpraca z komisją oświaty Rady Gminy. Zastępca Wójta podkreślił, że 

istnieją pewne problemy, zwłaszcza w gimnazjum, ale już pewne działania zostały podjęte, żeby im 

pomóc. 

 

Ad. pkt 13 

 W punkcie tym Przewodniczący Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, Sportu i Turystyki 

Krzysztof Czarnota wystąpił z wnioskiem, aby wszystkie decyzje dotyczące obszaru oświaty były 

wcześniej konsultowane z komisją. 

 

Ad. pkt 14 

 Sołtys wsi Jasionna Jan Muszyński przypomniał, że w poprzednim roku Wójt obiecał 

przekazywać plan budżetu także do sołtysów. Jednak w tym roku sołtysi również nie otrzymali 

żadnych materiałów. 

 Wójt Stanisław Linart obiecał, że budżet zostanie przekazany sołtysom. 

 Sołtys wsi Łasieczniki Henryk Owczarek stwierdził, że sołtysi powinni także otrzymać pakiet 

uchwał dotyczących gospodarki odpadami komunalnymi. Wyjaśnił, że mieszkańcy pytają o to 

sołtysów, a sołtysi nie otrzymują żadnych informacji. 

 Sołtys wsi Ziemiary Grzegorz Nadulski poinformował o istniejących i rozwalających się 

budynkach w miejscowości Ziemiary, które stwarzają duże zagrożenie. 

 Sołtys wsi Humin Jan Adamczykodnośnie odśnieżania poinformował, że czasami pług 

przejeżdża, ale w ogóle nie odśnieża, bo pług jest podniesiony do góry. Odnośnie tzw. ustawy 

śmieciowej sołtys poinformował, że każdy zastanawia się skąd wzięła się kwota 6,50 zł od osoby, a 

teraz płaci się 20 zł na miesiąc. Stwierdził, że na wsi jest mało śmieci, bo np. papier się spala. 

 Wójt Gminy Stanisław Linart poinformował, że te stawki to jest efekt nowej ustawy o 

gospodarce odpadami komunalnymi. Wyjaśnił, że w tej kwocie mieszczą się wszystkie odpady. Wójt 

Gminy stwierdził, że patrząc na stawki przyjmowane w innych gminach to ta kwota jest minimalna. 

Poza tym potrzebny jest nowy pracownik, który tym wszystkim się zajmie: będzie przyjmował 

deklaracje, wystawiał decyzje, zajmował się egzekucją. 

 Wójt Gminy poinformował także, że w urzędzie gościła Pani Ewa Kochańska z Centrum 

Badań i Innowacji Pro-Akademia, który współpracuje z Urzędem Marszałkowskim. Ewa Kochańska 

opowiedziała o ogniwach fotowoltaicznych. Wójt  poinformował, że jest pozytywnie nastawiony na 

ogniwa i że szczegółowo będzie o tym mówił już w lutym. 

 

Ad. pkt 15 

 Przewodniczący Rady Gminy Janusz Łukawski podziękował za udział w obradach i o 

godzinie 14.00 dokonał zamknięcia XXVIII sesji Rady Gminy Bolimów.    

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                    /-/ Janusz Łukawski 

 

Protokół sporz.: 

Samanta Flis 


